
 

 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ                         ANAΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ∆ΙΑ∆ΥΚΤΙΟ        

ΝΟΜΟΣ   ΚΥΚΛΑ∆ΩΝ                                 Αριθ.πρωτ: 15869 / 22-10-15 

∆ΗΜΟΣ ΠΑΡΟΥ  

                Α ρ ι θ µ. Α π ό φ α σ η ς:  311/2015 

 

                        Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

  Από το Πρακτικό 21/2015 της Συνεδρίασης του ∆ηµοτικού  Συµβουλίου  Πάρου  

Θέµα: Ενηµέρωση και λήψη απόφασης για ανάληψη πρωτοβουλιών και δράσεων 

κατά των αποφάσεων που προβλέπουν την άµεση κατάργηση του µειωµένου 

συντελεστή ΦΠΑ. 

 
  Στην Πάρο σήµερα 5 Οκτωβρίου 2015 ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα 18.00΄, το ∆ηµοτικό 

Συµβούλιο Πάρου συνήλθε σε δηµόσια τακτική συνεδρίαση στην αίθουσα συνεδριάσεων 

του ∆ήµου ύστερα από την µε αριθµό πρωτ. 14717/1-10-2015 έγγραφη πρόσκληση του 

Προέδρου του, που δηµοσιεύθηκε στον ειδικό χώρο ανακοινώσεων του ∆ήµου Πάρου 

και επιδόθηκε µε αποδεικτικό στους ∆ηµοτικούς Συµβούλους και στον ∆ήµαρχο, 

σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 (ΦΕΚ Α΄87) καθώς και 

στους Προέδρους των Συµβουλίων των ∆ηµοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων Πάρου 

σύµφωνα µε την παρ. 8 του άρθρου 67 του Ν.3852/10, για την συζήτηση και λήψη 

αποφάσεων στα παρακάτω θέµατα της ηµερήσιας διάταξης.   

Πριν από την έναρξη  της συνεδρίασης αυτής διαπιστώθηκε από τον Πρόεδρο, πως 

υπήρχε νόµιµη απαρτία, δεδοµένου ότι σε σύνολο 27 µελών παραβρέθηκαν 15 µέλη και 

ονοµαστικά οι:  

Από τους ∆ηµοτικούς Συµβούλους 

Π α ρ ό ν τ ε ς: 1] Άγουρος Άγγελος, 2] Βλαχογιάννης Χρήστος, 3] Καραχάλιος 

Σταύρος, 4] Λεοντής Μικές, 5] Μαλαµατένιος Εµµανουήλ, 6] Μαρινόπουλος 

Αθανάσιος, 7] Πούλιος Γεώργιος, 8] Πετρόπουλος Ιωάννης, 9] Ραγκούσης Γεώργιος, 

10] Ρούσσος Βατίστας, 11] Σαραντινός Χριστόδουλος- Γεώργιος, 12] Σαρρής Νικόλαος, 

13] Τριπολιτσιώτης Γεώργιος, 14] Χανιώτη Μαρία και 15] Χριστόφορος Χρήστος. 

Α π ό ν τ ε ς: 1] Αντιπαριώτης ∆ηµήτριος, 2] Γκίκας Νέστωρ, 3] Γκόκας Αλέξιος, 4] 

Κάγκανη- Κορτιάνου Άννα, 5] Καλακώνας Μηνάς, 6] Λουκής Γεώργιος του ∆ηµητρίου, 

7] Λουκής Γεώργιος του Κωνσταντίνου, 8] Μαλινδρέτος Χαράλαµπος, 9] Πατέλης 

Άγγελος, 10] Ροκονίδας Κωνσταντίνος, ο οποίος ήρθε κατά τη συζήτηση του 1ου 

θέµατος ηµερήσιας διάταξης, 11] Ρούσσος Πέτρος, ο οποίος ήρθε µετά τη συζήτηση 

του 1ου θέµατος και 12] Σαρρή- Παπακυρίλλου θεοδώρα. 

Παρών ήταν και ο ∆ήµαρχος Πάρου κ. Κωβαίος Μάρκος. 

  Από τους Προέδρους των Συµβουλίων των ∆ηµοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων 

Πάρου παρευρέθηκαν οι: 1] Ρούσσου Ειρήνη της ∆ηµοτικής Κοινότητας Κώστου.  

  Στην συνεδρίαση παραβρέθηκε η υπάλληλος του ∆ήµου Πάρου Τριπολιτσιώτη 

Αικατερίνη για την τήρηση των πρακτικών.   

Ο Πρόεδρος του ∆ηµοτικού Συµβουλίου κ. Σαραντινός Χριστόδουλος-Γεώργιος 

ύστερα από την διαπίστωση απαρτίας κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης. Έγιναν 
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ερωτήσεις-απαντήσεις και ανακοινώσεις και στη συνέχεια συζητήθηκαν ως κατωτέρω 

το θέµα προ ηµερήσιας διάταξης και τα θέµατα της ηµερήσιας διάταξης.  

Θέµα 4ο ηµερήσιας διάταξης                           Εισηγητής:  Κωβαίος Μάρκος, ∆ήµαρχος   

  O Πρόεδρος, έθεσε υπόψη του ∆ηµοτικού Συµβουλίου το 1215/1-10-15 έγγραφο του 

Υπουργείου Οικονοµικών που αναφέρει: «…Κατ’ εφαρµογή των διατάξεων της 

υποπαραγράφου ∆.2 του άρθρου 2 του Ν.4336/2015, σας κοινοποιούµε την αριθ. 

10707/29.09.2015 Κ.Υ.Α του Υπουργού Οικονοµικών και του Υπουργού Εσωτερικών 

και ∆ιοικητικής Ανασυγκρότησης, όπως δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 2115/Β/30.09.2015, 

µε την οποία καταργείται από 01.10.2015 η µείωση των συντελεστών Φ.Π.Α. στα νησιά 

του Αιγαίου Σαντορίνη (Θήρα), Μύκονο, Πάρο, Νάξο, Ρόδο και Σκιάθο…» 

  Στη συνέχεια έδωσε το λόγο στον ∆ήµαρχο Πάρου που είπε ότι: -Σας ενηµερώνω τι 

έχουµε κάνει για το θέµα µέχρι σήµερα. Στις 28-11-14 επιστολή προς τον Υπουργό 

Υγείας κ. Χαρδούβελη, στις 10-3-15 εκδώσαµε µε την 58/2015 απόφασή µας ψήφισµα.  

Στις 27-5-15 κάλεσµα κατοίκων και φορέων και απόφαση για συµµετοχή σε µαζικές 

κινητοποιήσεις µε άλλους ∆ήµους γιατί οι χαµηλοί συντελεστές στα νησιά µας δεν είναι 

προνόµοιο, είναι ανάγκη. Επιστολές άλλων φορέων και προσώπων σχετικά µε το ΦΠΑ. 

Στις 29-9-15 ∆ελτίο Τύπου. Στις 5-10-15 επιστολή προς Υπουργό Εσωτερικών που 

αναφέρει «…Αξιότιµε κε Υπουργέ, Η κατάργηση του µειωµένου συντελεστή Φ.Π.Α. στα νησιά 

του Αιγαίου, αποτελεί  ουσιαστικά κατάργηση της νησιωτικότητας που είναι όχι µόνο κεκτηµένο 

δικαίωµα αλλά και τρόπος επιβίωσης. Είναι µέτρο άδικο που θα πλήξει καίρια τον πρωτογενή 

τοµέα των νησιών και τον τουρισµό που αποτελεί τη βάση της οικονοµικής ζωής του τόπου µας. 

Η αύξηση αυτή αποτελεί ένα ακόµα πλήγµα στον προϋπολογισµό των ∆ήµων καθώς 

µετακυλίεται σε όλες τις δαπάνες των ∆ήµων και ιδιαίτερα των ανταποδοτικών υπηρεσιών το 

κόστος των οποίων βάσει της κείµενης νοµοθεσίας βαρύνει τους δηµότες µέσω των δηµοτικών 

τελών καθώς δεν µπορεί να καλυφθεί από άλλους πόρους του ∆ήµου ανεβάζοντας 

δυσβάσταχτα το κόστος ζωής. Στις δύσκολες οικονοµικές στιγµές που περνάνε οι κάτοικοι των 

νησιών µας και οι επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται σε αυτά είναι αναγκασµένοι οι ∆ήµοι να 

µεταφέρουν άδικα ένα επιπλέον οικονοµικό βάρος στους πολίτες. Για το λόγο αυτό ζητάµε την 

εξαίρεση των ∆ήµων από την αύξηση του Φ.Π.Α. και ιδιαίτερα όσον αφορά τις υπηρεσίες 

ανταποδοτικού χαρακτήρα ηλεκτροφωτισµού και καθαριότητας διότι είναι αυτονόητο ότι από 

την ποιότητα των παρεχόµενων υπηρεσιών εξαρτάται η καλή εικόνα του νησιών µας.…». Σε 

συνεργασία µε τους άλλους ∆ήµους, Νάξο, Μύκονο και Σαντορίνη προτείνω να 

κινηθούµε δικαστικά µαζί µε την Περιφέρεια και την ΚΕ∆. 

  Ακολούθως έδωσε το λόγο κατά σειρά στους ∆ηµοτικούς Συµβούλους:  

1] Βλαχογιάννη Χρήστο, που είπε ότι: -Είχαν γίνει και παλαιότερα ενέργειες. Η 

κατάργηση του µειωµένου ΦΠΑ στα νησιά είχε προαναγγελθεί πολύ καιρό και µε 

δηµοσιεύµατα, ότι οι Ευρωπαίοι θέλουν να καταργήσουν το µειωµένο ΦΠΑ. ∆υστυχώς 

καµµία κυβέρνηση δεν κατάφερε να ανατρέψει αυτή τη προοπτική που δεν 

επιτυγχάνεται µε την αντίδραση, αλλά µε τεκµηριωµένη πρόταση και πώς µπορεί να 

αναπληρωθεί. ∆υστυχώς αυτό δεν έγινε µέχρι σήµερα και τώρα εφαρµόστηκε. Νοµίζω 

ότι σήµερα λέµε επικήδειους. Η Ευρωπαική Ένωση έχει αποδείξει και σε αυτή την 

περίπτωση ότι δεν είναι µία ένωση αγγέλων που ενδιαφέρονται για τα συµφέροντα των 

εταίρων, απλούστατα µετά τον πρωτογενή τοµέα που τον διέλυσαν, που για εµάς ήταν 

βασικός πυλώνας της οικονοµίας, τώρα χτυπιέται και ο τουρισµός και βρισκόµαστε σε 

δύσκολη θέση. Βεβαίως για εµάς είναι πολύ σοβαρό ζήτηµα. Παλιά είχα πει ότι η 

κατάργηση του µειωµένου ΦΠΑ είναι αιτία πολέµου για εµάς στα νησιά, αλλά δεν 
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βλέπω να γίνεται τίποτα. Μπορούµε να κάνουµε προσφυγή αν και σε λίγο θα µπουν και 

τα άλλα νησιά σε αυτήν την κατηγορία, θα έπρεπε να γίνει από την Περιφέρεια. ∆εν 

νοµίζω ότι µπορούµε να πετύχουµε τίποτα πια. 

2] Γκόκα Αλέξιο, που είπε ότι: -Είναι µεγάλη ήττα του αυτοδιοικητικού κινήµατος η 

αύξηση του ΦΠΑ, είναι πλήγµα στην έννοια της νησιωτικότητας. Είναι άδικο και θα 

εισπράξουν λιγότερα, θα πλήξει την ανταγωνιστικότητα του τουρισµού. Φέρουν την 

ευθύνη οι κυβερνήσεις, όσες πιέσεις και να δέχονται. ∆εν πρέπει να το αποδεχθούµε 

και πρέπει να το αποδεχθούµε και πρέπει να αγωνιστούµε για την κατάργησή του. 

3] Ροκονίδα Κωνσταντίνο, που είπε ότι: -Υπάρχει ένα κοµβικό ζήτηµα σε όλη τη 

κουβέντα που κάνουµε που ονοµάζεται Ευρωπαική Ένωση. Αν θέλουµε να 

καλλιεργούµε αυταπάτες, δεν µπορούµε να λέµε ότι θα πάµε δικαστικά για το λόγο ότι 

η χώρα έχει αναλάβει συγκεκριµένες οικονοµικές υποχρεώσεις απέναντι στους 

δανειστές. Το παραµύθι των ισοδύναµων προβάλλεται όπου υπάρχει πρόβληµα όπως 

π.χ. στη φορολογία των αγροτών, µικροµεσαίων, ιδιωτική εκπαίδευση. Ένα από τα 

σαρανταοκτώ προαπαιτούµενα που κόβονται και ράβονται σήµερα από πού θα βρεθούν; 

Από τους συνήθεις ύποπτους που δεν είναι οι µεγαλοξενοδόχοι, αλλά από τον κόσµο 

που ζεί, εργάζεται και προσπαθεί να επιβιώσει καθηµερινά χειµώνα – καλοκαίρι, που 

δεν έρχεται εδώ ως τουρίστας για να καταναλώσει το εισόδηµά του και να επενδύσει σε 

παραθεριστική κατοικία. Συµβάλλουµε στην κοροιδία αν λέµε ότι θα πάµε δικαστικά. Το 

∆ελτίο Τύπου που βγάλατε κ. ∆ήµαρχε είναι προάγγελος κακών για τους δηµότες, που 

επιβεβαιώνεται µε την τοποθέτησή σας. ∆ύο καρπούζια κάτω απ’ τη µασχάλη δεν 

γίνεται, ή διαπιστώνεις ότι µία πολιτική στρέφεται ενάντια στους δηµότες σου και 

αναλαµβάνεις να τους υπερασπίσεις ή τους καλείς να οργανωθούν, ν’ αντιπαρατεθούν 

σ’ αυτή την πολιτική, ή διαλέγεις να γίνεις διαχειριστής της. Από τη µία προτείνετε να 

γίνει το ∆ηµοτικό Συµβούλιο πόλεµος και αύριο ίσως πείτε να αυξήσετε τα ∆ηµοτικά 

Τέλη, δηλαδή να γίνετε διαχειριστής της. 

4] Μαρινόπουλο Αθανάσιο που είπε ότι: -Όταν κάποιος είναι κακός και πάει να 

εφαρµόσει ένα µέτρο, δεν το κάνει για να το πάρει πίσω µετά. Η Ευρωπαική Ένωση 

έχει περάσει αρκετές διακυµάνσεις και πολλές φορές είχε προοδευτικό πρόσηµο. Οι 

συντηρητικοί Ευρωπαίοι αυτά που δεν κατάφεραν να περάσουν µε τις προηγούµενες 

κυβερνήσεις, τα κατάφεραν µε τη σηµερινή κυβέρνηση. ∆εν είναι µία ήττα της 

αυτοδιοίκησης, αλλά του λαού και της «αριστεράς». 

5] Κωβαίο Μάρκο, ∆ήµαρχο Πάρου, που είπε ότι: -∆εν νοµοθετούµε αλλά δεν θα 

υποκύψουµε. Πρέπει να διεκδικούµε συνεχώς. Επαγρυπνούµε. Εδώ δεν είναι Βουλή. 

Πιστεύω ότι τα κόµµατα πρέπει να είναι στην υπηρεσία του λαού και όχι εµείς στην 

υπηρεσία των κοµµάτων. Θα το παλέψουµε µέχρι τέλους και ο οποιοσδήποτε έχει να 

προτείνει κάτι να το συζητήσουµε.  

6] Ροκονίδα Κωνσταντίνο, που είπε ότι: - Να κάνουµε ψήφισµα επαναφοράς του ΦΠΑ, 

να µπουν τα ζητήµατα φοροεξόντωσης για τους νησιώτες, ότι ο µειωµένος ΦΠΑ δεν 

χαρίστηκε αλλά έχει κατακτηθεί µέσα από διεκδικήσεις. Να καλούµε την κυβέρνηση, να 

µη προχωρήσει στην κατάργηση του µειωµένου ΦΠΑ και να καλούµε τον κόσµο να 

διεκδικήσει αγωνιστικά. Στην ιστορία της δικαστικής διεκδίκησης θεωρώ ότι βάζουµε 

νερό σε µύλο άλλων και αρνούµαι.  

7] Πούλιου Γεωργίου που είπε ότι: Όταν έπρεπε δεν κάναµε τίποτε, ότι έρχεται δεν 

φεύγει. 
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       Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο αφού έλαβε υπόψη του τα παραπάνω, τις διατάξεις των  

άρθρων 65, 67, 69, και 94 του Ν. 3852/2010, τις σχετικές διατάξεις, την 58/2015 

απόφασή του και την αρνητική ψήφο, παρών, των δύο ∆ηµοτικών Συµβούλων 1] 

Πούλιου Γεωργίου και 2] Ροκονίδα Κωνσταντίνου, µόνο ως προς την προσφυγή στην 

δικαιοσύνη  

                     Α΄ Α π ο φ α σ ί ζ ε ι   ο µ ό φ ω ν α    

     Εγκρίνει το παρακάτω ψήφισµα:   

  «Θεωρούµε απαράδεκτη την επικείµενη κατάργηση του µειωµένου συντελεστή ΦΠΑ 

στα νησιά του Αιγαίου, η οποία πρόκειται ουσιαστικά για κατάργηση της ίδιας της 

νησιωτικότητας που αποτελεί όχι µόνο κεκτηµένο δικαίωµα αλλά και τρόπο επιβίωσης. 

Στα νησιά µας υπάρχουν τεράστιες ελλείψεις στις παρεχόµενες υπηρεσίες Υποδοµών, 

Συγκοινωνιών, Μεταφορών, Παιδείας, Υγείας και Πολιτισµού. Η αναπλήρωση αυτών 

των υπηρεσιών µε ίδιους πόρους είναι πρακτικώς αδύνατη.  

Επίσης, ο διαχωρισµός των νησιών σε «πλούσια» και «φτωχά» µε µοναδικό κριτήριο 

την τουριστική κίνηση είναι εντελώς παράλογος και ανεπίτρεπτος, διότι τουρισµός 

είναι εποχικός και αφορά ένα µέρος του κοινωνικού συνόλου, ενώ παράλληλα άλλοι 

παραγωγικοί τοµείς, όπως ο πρωτογενής τοµέας, πλήττονται ανεπανόρθωτα λόγω της 

απόστασης και της απουσίας δηµοσίων υπηρεσιών.  

Το νέο αυτό µέτρο θα επιβαρύνει υπερβολικά το κόστος ζωής και θα ζηµιώσει σοβαρά 

την τουριστική ανάπτυξη. Στην ουσία δίνουµε µια σκληρή µάχη για να υπερασπιστούµε 

την νησιωτικότητα και το «δικαίωµα» να ζούµε στον τόπο µας, στο νησί µας, αφού η 

εξοντωτική φορολόγηση θα καταστήσει τη διαβίωση στα νησιά δυσβάσταχτη οδηγώντας 

τελικά στην ερήµωσή τους.  

Εµείς, ως ∆ηµοτική Αρχή, θα εξαντλήσουµε κάθε νόµιµο µέσο εφόσον υπάρχει σαφής 

διάκριση σε σχέση µε άλλα νησιά της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα οποία απολαµβάνουν 

ειδικά προνόµια για ευνόητους λόγους.  

Αυτό που η κυβέρνηση αποκαλεί πολιτική αναγκαιότητα εµείς το αποκαλούµε κατάφορη 

αδικία και θα υπερασπιστούµε µέχρις εσχάτων ότι δικαιωµατικά µας ανήκει!» 

             Β΄ Α π ο φ α σ ί ζ ε ι   κατά   π λ ε ι ο ψ η φ ί α   

     Την προσφυγή στην δικαιοσύνη, µαζί µε την ΚΕ∆Ε, την Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου, 

τους άλλους ∆ήµους και φορείς των νησιών Πάρου, Νάξου, Θήρας, Μυκόνου και 

Ρόδου για την κατάργηση του µειωµένου συντελεστή Φ.Π.Α. aπό 1-10-2015 στην 

περιοχή τους.    

     H aπόφαση αυτή πήρε α/α  311/2015  

Ύστερα  από την εξάντληση των θεµάτων λύθηκε η συνεδρίαση. 

Σε επιβεβαίωση των παραπάνω συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφεται ως 

κατωτέρω. 

    Ο ∆ήµαρχος   Ο Πρόεδρος            Τα µέλη  

       (Τ.Υ.)                         (Τ.Υ.)                       (Τ.Υ) 

Κωβαίος Μάρκος    Σαραντινός Χριστόδουλος-Γεώργιος 1. Άγουρος Άγγελος 

                                                                                     2. Βλαχογιάννης Χρήστος 

                                                                                     3. Καραχάλιος Σταύρος 

                                                                                     4. Λεοντής Μικές 

                                                                                     5. Μαλαµατένιος Εµµανουήλ 

                                                                                     6. Μαρινόπουλος Αθανάσιος 
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                                                                                     7. Πούλιος Γεώργιος 

                                                                                     8. Πετρόπουλος Ιωάννης 

                                                                                     9. Ραγκούσης Γεώργιος 

                                                                                    10. Ροκονίδας Κωνσταντίνος 

                                                                                     11. Ρούσσος Βατίστας 

                                                                                     12. Ρούσσος Πέτρος 

                                                                                     13. Σαρρής Νικόλαος 

                                                                                     14. Τριπολιτσιώτης Γεώργιος 

                                                                                     15. Χανιώτη Μαρία 

                                                                                     16. Χριστόφορος Χρήστος  

      και  

1] Ρούσσου Ειρήνη, Πρόεδρος του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής Κοινότητας Κώστου. 

                                         
                                         Για την ακρίβεια  

       Ο ∆ήµαρχος                     Ο Πρόεδρος     

                                                                        

    Κωβαίος Μάρκος             Σαραντινός Χριστόδουλος-Γεώργιος        

ΑΔΑ: 7ΠΝ9ΩΞΓ-ΔΟΔ
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